
Na osnovu Clanova 187 i 188 Poslovnika Skupltine Crne Gore, gospodinu Osmanu Nurkoviiu, mioistru
saobraiaja I pomorstva postavljam sljedece
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U kojoj je fazi izrada Studije opravdanosti za puni profil autoputa Bar-Boljari, na koji nadn se planira
prikljuc!ak za prvu dionicu od Smokovca do MateSeva, na tzv.petiji, koliko je od pocetka gradnje autoputa
ukupno utroSeno sredstava do l.jula tekude godine, i da li dinamika radova, odnosno utroSak sredstava
do sada, omogudavaju da se radovl zavrSe u predvldenom roku, i po predvldenoj cijeni?
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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

U skladu sa Poslovnikom Skupstine Crne Gore, u prilogu dostavljamo odgovor na poslanicko
pitanje poslanika Aleksandra Damjanovica, koje je postavljeno u pisanoj formi prije sjednice
Skupstine Crne Gore, zakazane za 18. jul 2018. godine.
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Broj: 34/18-01-5704/2
Podgorica, 19.10.201 B.godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PREDMET: Odgovor na pitanje

U skladu sa clanom 188 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, za Jedanaestu - posebnu
sjednicu Prvog redovnog (prolje6njeg) zasijedanja Skupstine Crne Gore sazvanu za 18. jul
2018. godine, poslanik g-din Aleksandar Damjanovic, dostavio je u pisanoj formi sljedece

PITANJE

"U kojoj je fazi izrada Studije opravdanosti za puni profil autoputa Bar-Boljare, na koji nacin se
planira prikljucak za prvu dionlcu od Smokovca do Wlateseva, na tzv. petljl, koliko je od pocetka
gradnje autoputa ukupno utroseno sredstava do 1. jula tekude godine, I da II dinamika radova,
odnosno utrosak sredstava do sada, omogucavaju da se radovi zavrse u predvldenom roku, I
po predvldenog cljeni?"

Na postavljeno pitanje, Minlstarstvo saobracaja i pomorstva daje sljededi

Odgovor

1. Cesto je postavljano pitanje opravdanosti izgradnje autoputa Bar-Boljare, o cemu se moze
govoriti sa razllcitlh aspekata: socljalnog, demografskog, ekonomskog, razvojnog, ...
MIslim da se svi Ipak mozemo slozltl oko jednog, da vrijednost jednog ljudskog zivota nlje
mjerljiva, I da ce ovaj projekat doprinoseci povecavanju bezbjednosti u saobracaju,
omogucavanjem spasavanja Ijudsklh zivota u odnosu na postojedl putni pravac i
stvaranjem pretpostavki za ravnomjernlji razvoj svlh reglona Crne Gore, ispunlti svoju
svrhu.

Veliki kapitalnl infrastrukturnl projekti gotovo uvijek su praceni nedovoljno visokom stopom
prinosa u odnosu na kapitalnl izdatak usiovljen njihovom realizacljom 1 visokim flksnim
troskovima realizaclje i zato sagledavanje efekata njihove reallzaclje nikako ne smije b|ti
svedeno na sagledavanje samo direktnlh efekata, jer vrlo cesto njlhova realizacija
usiovljava pojavu niza Indlrektnih efekata koji visestruko, po svom znacaju, prevazilaze
direktne efekte.

Sama cinjenica da se projekat autoputa Bar-Boljare nalazi na SEETO glavnoj transportnoj
mrezi i da je kao takav od 2015. godine dio indlkativnog prosirenja osnovne regionalne
saobracajne mreze TEN-T na prostor Zapadnog Balkana, odnosno dio prosirenog koridora
Bliski Istok-lstocni Medlteran u okviru Trans-evropske transportne mreze, govori u prilogu
cinjenlce o znacaju koji ovom projektu daje I Evropska Unlja. Kao jos jedna potvrda
podrske Evropske Unije ovom projektu govori I cinjenica da su i za pripremu idejnih
projekata I prateclh elaborata procjene uticaja na zivotnu sredinu i drustvo za II etapu



realizacije projekta autoputa Bar-Boljare odobrena sredstva u ukupnom iznosi od
5.490.000 eura, kao i za pripremu nove sveobuhvatne Studije opravdanosti za citav
autoput Bar-Boljare u ukupnom iznosi od 1.300.000 eura.

U toku su pripremne aktivnosti na strani donatora (Investicioni okvir za Zapadni Balkan),
koje podrazumijevaju pripremu projektnog zadatka i izbor Konsultanta, a sve prema
definisanim EU procedurama na koje Crna Gora, odnosno Ministarstvo saobracaja i
pomorstva, kao korisnik bespovratnih sredsta nema uticaja. Ova studija ce predstavljati
samo prvi korak u analizama koje treba da dovedu do definisanja optimalnih usiova
realizacije ostalih dionica autoputa Bar-Boljare, i posljedicno do predloga modela za
nastavak realizacije, odnosno kriterijuma za predkvalifikaciju najpovoljnijih ponudaca za
realizaciju tzv. druge etape autoputa Bar-Boljare.

2. U Idejnom projektu koji je raden na osnovu Detaljnog prostornog plana autoputa Bar-
Boljare i Idejnog rjesenja ove dionice, definisan je pocetak dionice Smokovac-Matesevo
od stacionaze O+OOOkm iza petlje Smokovac, tako da petija Smokovac nije bila sastavni
dio Idejnog projekta. Kao potencijaino rjesenje veze novoizgradenog dijela autoputa i
magistralnog puta M2, razmatralo se i privremeno rjesenje na pocetku same trase, na
slican nacin na koji su rjesavane veze izgradenih djeiova autoputa na postojece stanje 1 u
zemljama okruzenja. Od navedenog se odustalo, zbog cinjenice da bi se zbog
ogranicenog prostora dobilo nebezbjedno rjesenje, skromnih elemenata, koje bi
predstavljalo tacku na kojoj bi se stvaraia potencijalna zagusenja u saobradaju.

Komisija koja je radiia reviziju Idejnog projekta dionice Smokovac-Matesevo je, kao
preporuku, navela da je potrebno uraditi prikijucak (dio petlje Smokovac) u sklopu izrade
Glavnog projekta ove dionice. Ekspertski tim koji je radio na izradi Projektnog zadatka za

\  izradu Glavnog projekta dionice Smokovac - Matesevo je, imajuci u vidu prethodno
navedenu preporuku, ukljucio u obim posia i projektovanje petije Smokovac, kako bi se
ostvarila potpuna saobradajno tehnicka funkcionainost autoputa i izbjegle privremene
negativne posljedice ove etape radova.

Projektnim zadatkom za izradu Glavnog projekta je planirano da se petija projektuje fazno,
sto je nesporna obaveza Izvodaca kada je rijec o projektovanju, da bi da se kroz I fazu
omoguciio kvalitetno rjesenje prikljucka na ovu dionicu autoputa Bar-Boljare.

I faza ne predvida izgradnju citave petlje Smokovac vec samo izgradnju prikljucka na
ugovorenu prioritetnu dionicu Smokovac - Wlatesevo autoputa Bar-Boljare. Pristup dionici
autoputa koja se realizuje od magistralnog puta M2, bice saobracajnica duzine oko 1,5
km, kao I faza ukupnog projektnog rjesenja petlje Smokovac,' koja ce ostati konacno
rjesenje i u kasnijim fazama realizacije autoputa Bar-Boljare kroz naredne dionice.

3. S obrzirom da se od ukupne fakturisane vrijednosti stvarno izvedenih radova za piacanje
odbija dio po osnovu otplate avansa i dio po osnovu zadrzavanja garantnog depozita,
Izvodac radova je zakljucno sa majom ove godine izveo i fakturisao radove u vrijednosti
od 306,1 miiiona eura, dok je od pocetka radova do sada isplacivan kako slijedi:

-  U toku 2015. godine Izvodacu radova su isplabene 2 rate avansa, u ukupnom iznosu
od161,915,471.22€:

-  U toku 2016. godine Izvodac radova je isplacen ukupan iznos od 9.291.185,30 € za obim
stvarno izvedenih radova, a prema definisanoj metodologiji mjerenja elemenata za
piacanje;



4.

-  U toku 2017. godine Izvodac radova je isplacen ukupan iznos od 176.316.260,17 € za
obim stvamo izvedenih radova, a prema definisanoj metodologiji mjerenja elemenata za
placanje;

-  U toku 2018. godine Izvodac radova je Isplacen ukupan Iznos od 73.601.369,41 € za
obim stvarno izvedenih radova, a prema definisanoj metodologiji mjerenja elemenata za
placanje.

Takode, do 1. jula ove godine Izvodac radova je izveo radove u vrijednosti od oko 56
miliona aura za koje jos po ugovornoj proceduri nije kompletlrao zahtjev za isplatu.

U posljednje vrijeme cesto je od strane javnosti postavljano pitanja roka zavrsetka
Projekta. Istacu da je od pocetka reallzacije projekta posebna paznja poklanjanja strucnim
misljenjima, dok se prema Izvodacu radova insistiraio na dosljednom postovanju
ugovomih odredbi, kao i na dosljednjoj primjeni relevantnih domacih 1 evropskih propisa,
procedura i standarda, cije poznavanje je u pocetnom periodu realizaclje ovog projekta bio
prilican izazov sa kojim se suocavao izvodac radova, kao nov na evropskom trzlstu u tom
trenutku, a sto je svakako u odredenoj mjeri, pored ceste izmjene projektnih rjesenja imaio
i svoj uticaj na tempo projektovanja i kasnije posljedicno na izvodenje radova na terenu.
iako od strane top menadzmenta kompanlje CRBC kontulrano dobijamo uvjeravanja da ce
angazovati sve svoje raspolozive resurse na nacin kojl ce osigurati reaiizaciju projekta u
ugovorenom roku, vjerujemo da je moguce da dode do produzenja ugovorenog roka
realizaclje, sto je gotovo uobifiajena pojava kod brojnih Infrastrukturnih projekata i to nije
nesto sto treba da zabrinjava bilo koga sve dok se projekat realizuje u skladu sa
Ugovorom 1 na nacin kojl ce osigurati kvalitet, bezbjednost, dugotrajnost radova i^punu
funkcionalnost prvih kilometara autoputa u Crnoj Gori, a sto vjerujemo da zajednicki cilj
svih nas, kako subjekata kojl su ukljuceni u pracenje njegove reali^acije, tako i sire
javnosti 1 gradana Crne Gore za ciju dobrobit se ovaj projekat 1 realizuje.

S postovanjem.
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